
 

 

PROTOKÓŁ z II posiedzenia Rady do Spraw Cyfryzacji, które odbyło się 

16 kwietnia 2021 roku, o godzinie 13:00 w formie wideokonferencji. 

Dyskusja nad programem i organizacją działań Rady. 

Pan Przewodniczący przedstawił zespoły robocze, które będą funkcjonowały w ramach Rady 

i współpracowały z grupami roboczymi KPRM Cyfryzacja. Zespoły te funkcjonowały w III 

kadencji Rady ds. Cyfryzacji. 

• Zespół nr 1 Infrastruktura (w tym cyfrowe autostrady Trójmorza, chmura rządowa, 

architektura informacyjna państwa). Zespół będzie współpracował z grupą roboczą 

Architektura IT. 

• Zespół nr 2 Kompetencje cyfrowe (w tym kompetencje przyszłości) - współpraca z 

grupą roboczą Rozwój Kompetencji Cyfrowych. 

• Zespół nr 3 e-usługi publiczne (w tym e-doręczenia, cyfryzacja zdrowia) 

• Zespół nr 4 Sztuczna Inteligencja – współpraca z grupą roboczą Sztuczna Inteligencja 

• Zespół nr 5 Cyberbezpieczeństwo (w tym bezpieczeństwo danych obywateli) – 

współpraca z grupami roboczymi: Cyberbezpieczeństwo, Ochrona Danych 

Osobowych, Bezpieczeństwo dzieci i młodzieży w internecie, Wolność w internecie, 

Otwarte dane, Cyfrowa Tożsamość i Usługi Zaufania. 

• Zespół nr 6 Technologie (w tym 5G, Internet Rzeczy, Blockchain) – współpraca z grupą 

roboczą Internet Rzeczy, Rejestry rozproszone, blockchain, Telekomunikacja. 

W III kadencji istniały także zespoły tworzone ad hoc. Pan Przewodniczący uznał, że jeden z 

nich, tj. Monitoring projektów unijnych i rządowych będzie także funkcjonował w obecnej 

kadencji Rady. Pan Przewodniczący poprosił członków Rady o zgłaszanie chęci uczestnictwa 

w pracach wybranych przez siebie zespołów. Ponadto zaproponował, aby Rada miała 

strukturalnego łącznika z grupami roboczymi i urzędnikami KPRM, którzy współpracowali z 

grupami roboczymi. 

Po przedstawieniu propozycji zespołów roboczych Pan Przewodniczący otworzył dyskusję na 

temat planu działania Rady wychodzącego poza prace ww. Zespołów: propozycje powołania 

nowych zespołów, zmiany tematyki/zakresu pracy zespołu, a także (nawiązując do propozycji 

Pana Ministra Marka Zagórskiego) wyjścia poza resort cyfryzacji i współpracę tematyczną 

Rady z innymi ministerstwami, niekoniecznie ograniczoną do obszaru zawartego w sześciu 

ww. Zespołach. 

Jeden z członków Rady zaproponował, aby w zespole cyberbezpieczeństwo poruszyć temat 

odporności społecznej i państwa na ataki i kryzysy cyfrowe. Zauważył, że warto zająć się 

kwestią bezpieczników cyfrowych, które państwo winno mieć w przypadku, gdy cyfryzacja 

zostanie wykorzystana przeciwko nam - sposób funkcjonowania państwa w takiej sytuacji,  

cyfrowa infrastruktura krytyczna. 



 

 

Jeden z członków Rady zapytał o skalę zaangażowania członków Rady w prace zespołów. Pan 

Przewodniczący przedstawił swój punkt widzenia na tę kwestię: jeśli Rada działałaby według 

propozycji Pana Ministra Marka Zagórskiego, tj. współpracy z grupami roboczymi mającymi 

już poważny dorobek i pracownikami KPRM Cyfryzacja, którzy byli w tych grupach – 

efektywność prac zespołów będzie zależała od zaangażowania członków Rady. Pan 

Przewodniczący powoła kierowników zespołów. Wynikami prac zespołów powinny być 

krótkie wskazania/ostrzeżenia dotyczące działań rządu lub propozycje aktywności w 

określonej tematyce. W przypadku zainteresowania rządu czy Premiera wskazaną tematyką, 

Rada będzie pracować nad szerszym dokumentem. Duża część pracy została już wykonana w 

grupach roboczych oraz w Radzie poprzedniej kadencji. Cała Rada będzie forum, które 

pokaże kierunek myślenia wszystkich członków Rady. Wtedy może nastąpić etap planowania 

strategicznego. Rada jest organem, który ma wskazywać rządowi kierunek rozwoju cyfryzacji 

państwa. 

Jeden z członków Rady zapytał o dotychczasowy przebieg prac zespołów. Pan 

Przewodniczący odpowiedział, że zespoły pracowały (a teraz będą pracować) i zdalnie i w 

miarę możliwości w siedzibie dawnego Ministerstwa Cyfryzacji. Zespoły były samodzielne. 

Ich dorobek jest zawarty w protokołach i stanowiskach Rady na stronie Cyfryzacja KPRM.  

Członkowie zespołów będą musieli zapoznać się z nimi i z wynikami pracy grup roboczych, 

które swojej aktywności nie kończą, ale mają być podpięte pod zespoły Rady. Może to być 

przesłanka do wyznaczenia planu działania zespołów wraz z tymi grupami. 

Zapytano także o prace nad Krajowym Planem Odbudowy w filarze cyfryzacja. Pan 

Przewodniczący wyjaśnił, że będzie to jeden z pierwszych tematów dla zespołu monitoringu 

projektów unijnych i rządowych. 

Wspominano także o wyborze narzędzi do wspólnej pracy dla członków Rady, Zespołów i 

grup roboczych. Sekretariat Rady przygotuje propozycje w tej sprawie. 

Pan Przewodniczący odpowiedział także na pytanie dotyczące priorytetów sformułowanych 

przez Pana Ministra Marka Zagórskiego na I posiedzeniu Rady obecnej kadencji oraz ich 

odzwierciedlenie w planie i programie działań Rady, a także o współpracy z ministerstwami. 

W pierwszym etapie należy skupić się na zorganizowaniu współpracy grup roboczych z 

zespołami Rady, co będzie też tematem posiedzeń Rady. Dopiero po osiągnięciu 

zadowalającego stanu organizacyjnego Zespołów i ich współpracy z grupami roboczymi, 

możliwe będzie przejście do drugiego etapu, czyli współpracy z innymi ministerstwami. 

Jeden z członków Rady zapytał o procedurę działania w sprawie dokumentów rządowych i 

unijnych, które trafiają do zaopiniowania przez Radę. Pan Przewodniczący przedstawił 

propozycję organizacyjną, aby Rada decydowała, który zespół/zespoły zajmą się pracą nad 

danym dokumentem. Zdarzało się, że Rada nie czuła się kompetentna w określonej sprawie i 

rezygnowała z wydania opinii. Wyznaczone zespoły powinny współpracować nad opinią z  

zespołem monitoringu projektów unijnych i rządowych. Sekretariat Rady te opinie zbiera i 



 

 

przekazuje nadawcy. W przypadku uzgodnienia przez Radę wspólnego stanowiska w 

określonej sprawie, zostanie ono opublikowane na stronie Cyfryzacja KPRM. 

Pan Przewodniczący wskazał także, że Rada może zająć stanowisko, opiniować działania i 

dokumenty rządowe czy unijne z własnej inicjatywy. Wspomniał, także o możliwości 

zorganizowania konferencji merytorycznej lub prasowej na temat ważny dla Rady. 

Jeden z członków Rady zgłosił pod rozwagę temat związany z archiwizacją internetu – 

domeny gov.pl. Pan Przewodniczący poprosił o przygotowanie wystąpienia/prezentacji i 

przedstawienie tematyki na jednym z posiedzeń. 

Odbyła się także krótka dyskusja w sprawach organizacyjnych dotyczących relacji zespół 

Rady - grupa robocza. Grupy robocze zachowują swoją autonomię w ramach współpracy z 

zespołem. Szefem całości jest kierownik zespołu Rady, natomiast grupa robocza nadal ma 

swojego dotychczasowego kierownika. W wyjątkowych przypadkach kierownictwo Zespołu -

grupy roboczej będzie wspólne, powołane przez Pana Ministra Marka Zagórskiego i Pana 

Przewodniczącego. 

Posiedzenie zakończyła krótka rozmowa o kwestiach organizacyjnych Rady, m.in. ustalenie 

terminu kolejnego posiedzenia.   



 

 

Uczestnicy posiedzenia: 

Członkowie Rady: 

1. Izabela Albrycht 

2. Konrad Ciesiołkiewicz 

3. Janusz Cieszyński – Wiceprzewodniczący 

4. Andrzej Dulka 

5. Agnieszka Gryszczyńska 

6. Michał Kanownik 

7. Karol Krawczyk 

8. Anna Beata Kwiatkowska 

9. Dariusz Milka 

10. Józef Orzeł  - Przewodniczący 

11. Bolesław Maria Piasecki 

12. Paweł Śniatała 

13. Robert Trętowski 

14. Mateusz Tykierko 

15. Małgorzata Zakrzewska 

16. Marcin Zarzecki 

Zaproszeni goście: 

17. Przemysław Sypniewski, ekspert Rady 

18. Wiesław Paluszyński, ekspert Rady 

Sekretariat Rady i pracownicy Kancelarii Prezesa Rady Ministrów: 

19. Krzysztof Głomb, Pełnomocnik Ministra Cyfryzacji do spraw współpracy z 

administracją samorządową Rzeczpospolitej Polskiej 

20. Monika Skrzyńska, Zastępca Dyrektora Departamentu Architektury Informacyjnej 

Państwa w KPRM 

21. Katarzyna Staromłyńska-Gójska, KPRM 

22. Joanna Laskowska, KPRM 
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